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Motioner till ordinarie föreningsstämma samt styrelsens förslag till beslut 
 
Motion 1. Minna Jansson  
Man måste kunna få yttra sig ÄVEN digitalt. Som det är nu kan man inte fråga/dryfta ngt alls digitalt. Det har 
heller inte erbjudits att skicka in frågor i förväg. 
 

Styrelsens svar: Vi undersöker möjligheten att införa tvåvägskommunikation och kommer att testa 

det vid det kommande årsmötet. Styrelsen föreslår att motionen bifalles 

 

Motion 2. Minna Jansson  
Det verktyg som vi använder för röstning "Percap" är svårförstått vid röstning med att tillstyrka eller avslå 
motionerna. Det är väldigt svårt att veta om man ska avslå eller tillstyrka styrelsens förslag eller 
originalmotionen. Jag skulle också önska en enhetlig motionsnumrering, den är obegriplig i dagsläget när den 
har ett nummer i motionssammanställningen och ett helt annat under röstningen i Percap.  Jag önskar att en 
marknadsanalys av annan röstningsapp genomförs och att vi provar ngn annan lösning som fungerar bättre. 
OM det är omöjligt att ha en moderator som hanterar yttranden digitalt, måste man åtminstone kunna 
skicka in frågor/funderingar i förväg. 

 

Styrelsens svar: Percap är det bästa alternativet för tillfället. Vi har inte lyckats hitta ett bättre 

alternativ. Vi kommer att försöka vara tydligare i numreringen av motionerna så att det blir lättare 

att hänga med. Styrelsen föreslår att motionen bifalles 

 

Motion 3. Minna Jansson  
All info/dragningar av punkter ska publiceras 2 veckor FÖRE stämman så att man ska kunna läsa på före och 
faktiskt formulera vettiga frågor/kommentarer. Som det är nu, är det väldigt svårt att hinna ta till sig 
infon(som ofta dock är bra).  Tex kan de olika ppt-materialen läggas ut 2 v före. 

 

Styrelsens svar: Allt material för beslut kommer att finnas tillgängligt på hemsidan i god tid innan 

stämman. Styrelsen föreslår att motionen bifalles 

 

Motion 4. Minna Jansson  
Alla stämmor/extrastämmor ska spelas in och göras tillgängliga i efterhand. 

 

Styrelsens svar: Ja, stämman kommer att spelas in om medlemmarna godkänner det och läggs på 

hemsidan. Styrelsen föreslår att motionen bifalles 

 

Skapa digitala forum där samtliga medlemmar bjuds in, som det är nu är det svårt att få en "vi-känsla" i 

föreningen. Alla är utspridda - vem vet vilken kraft vi kan släppa lös om vi får en möjlighet att samarbeta 

lättare? 
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Styrelsens svar: Digitala forum innebär ett ansvar för föreningen och måste övervakas vilket medför 

kostnader för föreningen. För att förbättra vi-känslan planerar vi hålla ett par Teamsmöten per år 

som det som hölls i våras (4 april). Styrelsen föreslår att motionen avslås 

 

Motion 6. Dan Ericsson  

Utred en fortlevnadsstrategi för föreningen 

Åldern hos föreningens verk ligger mig veterligen mellan 10 och 16 år (1 verk 16 år, 2 verk 14 år, 3 verk 12–14 

år, 3 verk 10 år). Den ekonomiska livslängden är antagen till 25 år. 

Eftersom processen att ersätta befintlig produktionskapacitet med ny tar lång tid så ombeds styrelsen 

påbörja arbetet med att utreda en fortlevnadsstrategi för föreningen att föreläggas stämman senast i 

samband med ordinarie föreningsstämma 2024.  

I utredningen bör ingå hänsyn till exempelvis 

*bedömning av ev. tekniska och ekonomiska möjligheter att förlänga livslängden på befintliga verk eller 

kanske höja verkens effekt- eller effektivitet 

*ev. annan elproduktion än vindkraft, till exempel solpaneler eller vattenkraft 

* att elpriset till medlemmarna skall vara konkurrenskraftiga gentemot bedömda framtida marknadspriser 

*lämplig storlek på föreningens överproduktion i förhållande till medlemmarnas förbrukning 

*möjligheter att omfördela elproduktionen mellan elområde 1–4 för att minimera framtida 

elområdeskorrektioner. Att nya verk har i storleksordningen tre gånger högre effekt innebär att totalt antal 

framtida verk kan minskas, vilket kan underlätta nämnd omfördelning. 

*förslag till finansiering 

Styrelsens svar: Styrelsen arbetar redan med frågorna som nämns i motionen. Se ”Ordförandes 

presentation” från informationsmötet 4 april som finns på hemsidan. Arbetet fortsätter så styrelsen 

föreslår att motionen bifalles. 

 

Motion 7. Dan Ericsson 

Uttjänade verk avvecklingskostnad samt kommande finansiering  

När nuvarande verk är uttjänta kommer avvecklingskostnader. Styrelsen ombeds att senast till ordinarie 

föreningsstämma 2024 bedöma storleksordningen för dessa kostnader och till stämman föreslå hur de skall 

finansieras. 

Styrelsens svar: Styrelsen bedömer att det inte blir några avvecklingskostnader. Det finns idag en 

marknad för gamla vindkraftverk. Bolag köper upp uttjänta verk för att göra ”re-powering”.  

Vindkraftverken har ett värde även efter att de är uttjänta tack vare den redan befintliga 

infrastrukturen såsom vägar och framdragna kablar. Arrendeavtal, miljötillstånd mm är mycket 
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enklare att få för ställen där det redan finns verk. Eftersom föreningen har för avsikt att leva länge 

kommer vi att göra avsättningar för förnyelse av befintliga verk. Om vi mot förmodan inte skulle 

driva föreningen vidare så kan dessa pengar användas till att täcka avvecklingskostnaderna. 

Styrelsen föreslår att motionen avslås. 

 

Motion 8. Göran Lundmark  

Förslag till stadgeändringar  

§1. Föreningens företagsnamn och ändamål Ny lydelse av hela paragrafen. ”Föreningen, vars företagsnamn 

är Solivind El Ekonomisk Förening (”Solivind”), har till ändamål att främja medlemmarnas ekonomiska 

intressen genom att producera och sälja förnybar el, samt annan därmed förenlig verksamhet.” 

§7. Styrelse Fjärde stycket, ny formulering av ändrad mening. ”Om ledamot eller vice ordförande som utsetts 

av den förvaltande parten har lämnat sin plats under verksamhetsåret, har den förvaltande parten rätt att 

utse…”. 

§11. Årsredovisning Tredje stycket, den föreslagna lydelsen fungerar inte tidsmässig mht till vad som står i 

§15 om motionstid för medlemmar. Som meningen är formulerad är det en ofärdig och i alla fall oreviderad 

årsredovisning som kommer att publiceras vilket inte kan vara avsikten. Meningen tas antingen bort eller 

omformuleras. 

§11. Årsredovisning Fjärde stycket. Varför skall man behöva vänta till en månad efter stämman för att få ta 

del av ÅR och revisionsberättelsen? Föreslår följande lydelse avseende såväl tredje som fjärde stycket i §11. 

”Årsredovisning och revisionsberättelse skall finnas tillgänglig på föreningens hemsida senast 2 veckor före 

tidpunkt för ordinarie stämma”. Denna tidpunkt sammanfaller med senaste datum för utskick av kallelse till 

stämman. 

§22. Uppdatering av stadgar Innebörden av första meningen är högst oklar. Föreslår följande lydelse av den 

andra meningen. ”I samband med upphandling och eventuellt byte av förvaltande part görs en översyn av 

stadgarna.” 

Ny paragraf. Protokoll från föreningsstämma ”Justerat protokoll från föreningsstämma skall finnas tillgänglig 

på föreningens hemsida senast två veckor efter stämman.” 

Styrelsens svar: 

En arbetsgrupp har arbetat med stadgarna sedan förra årsmötet och kommer att lägga fram ett 

förslag till nya stadgar för beslut vid stämman. Det mesta av ovan nämnda förslag finns i det nya 

förslaget även om det inte är ordagrant som förslaget. Styrelsen föreslår att motionen avslås. 

 

Motion 9. Leni Sjölin 

Medlemmar ska kunna få tillgång till avtal  

Alla avtal som rör medlemmarna skall vara öppna för medlemmarna. Finns känsliga namn i avtalet kan detta 

maskeras innan det sänds ut till medlem. Detta skall dock endast vara möjligt om nämnda person riskerar 
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repressalier. Detta är en ekonomisk förening och medlemmarna har rätt att se avtalen. Både innan och efter 

det skrivits. Detta skall vara en självklarhet när vi nu skall diskutera vad som händer med avtalet efter Telge 

Energi som avslutas under 2025. 

Styrelsens svar: 

Medlemmarna kan begära att få se de olika avtalen. Styrelsen tar i regel in minst 3 anbud när det 

gäller nya avtal. Styrelsen bedömer anbuden och väljer det för föreningen bästa anbudet. Styrelsen 

föreslår att motionen avslås. 

 

Motion 10. Leni Sjölin 

Anbud för drift  

Redan nu skall styrelsen ta in minst tre anbud för driften efter mars 2025. Dessa skall sedan skickas ut till 

samtliga medlemmar så att alla medlemmar får rösta på den man vill ska vinna. Röstningen skall vara helt 

öppen så det inte blir några frågor kring anbudsförfarandet.  

Styrelsens svar: Styrelsen arbetar med att ta in anbud för driften efter mars 2025. Vi kommer 

givetvis att ta in minst 3 anbud. Styrelsen kommer att bedöma anbuden och välja det för föreningen 

bästa anbudet. Styrelsen föreslår att motionen avslås. 

 

Motion 11. Christian Stiernstedt  

Medlemmar ska kunna styra tid för produktion utifrån priset  

Föreningens kostnader för medlemsel beror på tidpunkt för förbrukning och vart elen förbrukas (elområde). 
 
Elpristillägget har säkerställt att elområdesdiffarna hanteras så föreningen slipper ta dessa och dessa förs 
således över på medlemmarna direkt. 
Vi har fått ett rörligt pris i stället för det som tidigare var ett ”fast” pris. 
 
Om medlemmarna förbrukar när priset på Nordpool är lägre så sänker medlemmen idag kostnaden och i 
förlängningen elpristillägget. På motsatt sätt så höjs elpristillägget om för brukningen görs vid de dyraste 
timmarna. Naturligtvis drabbar eller gagnar detta alla medlemmar oavsett vad man gör och insatsen märks 
inte så tydligt på den enskilda medlemmens faktura. 
 
Idag saknas det och jag finner det fullt rimligt att vi skall kunna ha timpris också på medlemselen och vill att 
man tar fram ett sätt att göra detta, tex med ett differentierat elpristillägg beroende på hur den enskilde 
medlemmens förbrukning ser ut. 
 
Det måste löna sig bättre för medlemmen att styra sin produktion till timmar då priset på Nordpool är lägre. 
 

Styrelsens svar: 

Styrelsen är helt enig med förslagsställaren och arbetar med frågan. Vi har dock inget färdigt förslag 

idag. När vi har ett färdigt förslag kommer vi att kalla till en stämma för beslut. Styrelsen föreslår 

att motionen bifalles. 
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Motion 12. Gert Andersson 

Publicera tabell ”Produktion och förbrukning” medlemsel på hemsidan 

Samtidigt som ”Elpristillägget” för de olika elområden publiceras för senaste månaden på Solivinds hemsida, 

skall även tabellen ”Produktion och förbrukning medlemsel Solivind” för senaste månaden redovisas. 

Tabellen redovisas för varje månad och summerar för räkenskapsåret. Det borde inte vara något problem, att 

redovisa dessa värden samtidigt, då underlaget för ”Elpristillägget” baseras på produktion och förbrukning av 

medlemsel. 

Styrelsens svar: 

Innan vi publicerar produktion och förbrukningen så måste vi ha hyfsat koll på månadens 

förbrukning vilket kan variera beroende på när vi får underlagen från elnätsbolagen. Vi skall göra 

vårt bästa för att publicera ”Produktion och Förbrukning i anslutning till datum för när elpristillägget 

publiceras förutom under semestertider. Styrelsen föreslår att motionen bifalles. 

 

Motion 13. Rosita G Nilsson 

Styrelsen ska ta fram förslag om prismodell om timpris även för andelselen  

Vid vår förra föreningsstämma fastslogs att det var gynnsamt för föreningen att medlemmar försöker styra 
sin elförbrukning till lågpristider. Nu tycker vi att det är dags att utforma en algoritm (prismodell) så att 
medlemmar som vill även kan ha timavtal på andelspriset. 
 
Med rätt utformad prismodell kan det inte vara svårare att få fram en timkostnad än en månadskostnad. Vid 
konstruktionen av prismodellen får lämplig avvägning göras när spotpriset understiger medlemspriset och 
föreningen till låg kostnad kan leverera till medlemmen. 
  
Förslag till Årsstämman 2023 
Att styrelsen utreder och kommer med förslag till nästa ordinarie föreningsstämma om en prismodell om 
timpris även för andelselen. 
 

Styrelsens svar: Styrelsen är helt enig med förslagsställaren och arbetar med frågan. Vi har dock 

inget färdigt förslag idag. När vi har ett färdigt förslag kommer vi att kalla till en stämma för beslut. 

Styrelsen föreslår att motionen bifalles 

 

Motion 14. Lasse Generyd 

Föryngring av vindkraftspark 

Finns det en ekonomisk plan för att ersätta avskrivna och uttjänta verk? 

Avskrivningstiden kan tydligen variera mellan 20 och ca 30 år.  
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Om sådan plan finns bör den kanske uppdateras och om den inte finns föreslår jag att en sådan plan 

upprättas snarast. 

 

Styrelsens svar: Styrelsen arbetar redan med frågorna som nämns i motionen. Se ”Ordförandes 

presentation” från informationsmötet 4 april som finns på hemsidan. Arbetet fortsätter så styrelsen 

föreslår att motionen bifalles. 

Motion 15. Lasse Generyd  

Begränsning antal andelar  

Föreslår ett tak på ca 60 till 75 procent av vår elproduktion som medlemsel, fn lär det vara ca 80 procent. 

Medlemselen tjänar vi egentligen inga pengar på. Däremot den el vi säljer på öppna marknaden. Detta för 

att, till exempel, lättare kunna ersätta uttjänta verk framöver och i övrigt kanske stärka vår lite svajiga 

långsiktiga ekonomi.  

Styrelsens svar: Styrelsen har som ambition att max 80 % av produktionen skall gå till medlemsel. 

För att sänka procentsatsen krävs att vi gör återköp av andelar. På sikt kan vi sänka den 

procentsatsen men vill inte låsa oss till en specifik procentsats. Styrelsen föreslår att motionen 

avslås 

 


